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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

červnové horké a suché dny nejen v naší obci rozpoutaly vášnivou diskusi nad údržbou 
travnatých ploch. Znovu jsme se mohli přesvědčit, že deset lidí znamená deset různých 
názorů. Jedni křičí, že je tráva přerostlá a seče se málo, druzí zase, že když se tráva seče, 
rychleji v horku vysychá a půda neudrží vodu. Je pravdou, že některé travní porosty napří-
klad podél ulice Hlučínská jsou po sečení hodně proschlé a nevypadají příliš vábně, přesto se 
vzápětí najdou lidé, kterým vadí byť pár stébel trochu přerostlé trávy v jinak téměř suchém 
pásu. U nás na Prajzské a tedy i v Ludgeřovicích bylo dříve dobrým zvykem si udržovat 
pozemky před vlastní nemovitostí vlastními silami. Byl bych moc rád, kdyby se tato tradice 
alespoň zčásti vrátila, a mám na vás velkou prosbu. Zkuste pomoci nejen Technickým služ-
bám Ludgeřovice, ale také vlastní iniciativou udržet naši obec co nejhezčí. Určitě nám všem 
moc pomůže, když dle vlastních možností zkusíte travnaté plochy podél svých pozemků 
udržovat podle vlastních představ, třeba jen tím, že je posečete. Přece jen máme travnatých 
ploch obrovské množství, a přestože zaměstnanci Technických služeb dělají maximum, 
všechno okamžitě zvládnout nemohou. Moc předem děkuji všem aktivním a zodpovědným 
občanům, kterým záleží na vzhledu Ludgeřovic.

Dne 31. května 2019 obdržela obec 
Ludgeřovice v rámci soutěže „O ke-
ramickou popelnici 2019“ ocenění od 
společnosti EKO-KOM za odpadářský 
počin v soutěži měst a měst a obcí ve 
třídění odpadu. Stali jsme se Skokanem 
roku okresu Opava za zavedení popelnic 
na plasty a papír přímo ke každé nemo-
vitosti. Náš počin se stal inspirací pro 
celou řadu dalších obcí, které podobný 
systém třídění odpadu zvažují zavést 
také. Navíc jsme získali dotaci z roz-
počtu Moravskoslezského kraje ve výši 
181.000,– Kč na zpracování „Studie pro 
optimalizaci obecního systému pro nakládání s odpady v obci Ludgeřovice“. Tato studie by 
nám měla pomoci dále zefektivnit separaci odpadů v obci. Víme například, že od příštího 
roku budeme muset celoročně separovat bio odpad, který nesmí být v popelnicích na směsný 
odpad, a navíc musíme zavést kontejnery na sběr olejů. Věřím, že se společně opět v separaci 
posuneme dále a budeme patřit mezi ty nejlepší obce a města v našem kraji.

V pátek 14. června 2019 se při výstavbě nového sociálního zázemí a rekonstrukci kap-
le (bývalá márnice) na hřbitově podařilo vykopat „poklad“. Jedná se o několik tisíc mincí 
z 2. světové války, které jsme nalezli pod podlahou kaple. Téměř okamžitě se objevily spe-
kulace, co jsme vlastně našli. Mohu vás ujistit, že „poklad“ nemá vzhledem k značnému 
poškození mincí, vyrobených ze zinku nebo hliníku, téměř žádnou finanční hodnotu, spíše 
se jedná o hodnotu historickou a zejména o příběh, jak se tam asi mince dostaly. Část mincí 
je ve stavu, kdy se dá využít třeba jako pamětní mince a určitě je můžeme například vystavit 

SLOVO STAROSTY
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jako kuriozitu, co se nám podařilo najít při pracích na hřbitově. Úvahy, jak farnost nebo 
obec díky „pokladu“ zbohatnou, jsou opravdu spíše úsměvnou fikcí…

Červenec je měsíc, který mají rády zejména děti školou povinné, protože jim začínají dva mě-
síce prázdnin. Přeji dětem, ale i rodičům co nejpříjemnější prožití následujících prázdninových 
měsíců, plných hezkých zážitků, odpočinku a pohody.

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce

Volby do Evropského parlamentu 2019 v naší obci
Volby se konaly ve dnech 24. a 25. května 2019 v už tradičních čtyřech volebních míst-

nostech (v hlavní budově školy, v Obecním domě, v Dolní škole, ve Společenském domě 
na Vrablovci). Po zahájení voleb navštívila všechny volební místnosti místostarostka Alena 
Janošová, aby se přesvědčila, že volby probíhají řádně a v souladu s platnými předpisy. Žádné 
závady nezjistila. Volit přišlo 1 056 občanů, tj. 26,48 % voličů. Z celkového počtu 40 voleb-
ních stran a seskupení byly nejúspěšnější:

Pořadí Strana, seskupení Počet hlasů %
1. Ano 2011 274 25,94
2. ODS 199 18,84
3. KDÚ – ČSL 108 10,22
4. Piráti 99 9,37
5. SPD 92 8,71
6. KSČM 65 6,15
7. ČSSD 63 5,96
8. STAN + TOP09 55 5,20

Ostatních 32 celkem 101 9,56
Celkem Ludgeřovice  1 056 99,95

VOLBY
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AV.

ZASTUPITELSTVO OBCE

Ze 4. zasedání zastupitelstva obce
Konalo se v sále Obecního domu 

12. června 2019. Přítomno bylo 17 za-
stupitelů, jejich jednání sledovali 3 ob-
čané obce. Zastupitelé kromě dalšího 
schválili závěrečný účet obce a účetní 
závěrku obce za rok 2018. Vzali na vě-
domí rozpočtová opatření obce. Schvá-
lili uzavření smluv na poskytnutí dotací 
pro pořádání svatováclavského koncertu 
v kostele a na nákup velké sekačky hřiště 
pro TJ. Rozhodli o zrušení členství obce 
v Honebním společenství Hošťálkovi-
ce. Po delší diskusi schválili uzavření 
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dodatku a smlouvy o právních vztazích k pozemkům na území Menšíkové louky v rámci 
postupných kroků směřujících k zahájení výstavby centra obce.

Závěrečná diskuse zastupitelů a přítomných občanů obce byla o tristním jednání nemalé 
řady řidičů, kteří v obci výrazně překračují nejvyšší povolenou rychlost a svá auta nezodpo-
vědně parkují na vozovkách, kde vedle jejich auta nezůstane do středu vozovky volný jeden 
jízdní pruh 3 m široký, předepsaný právním předpisem. Tím výrazně komplikují jízdu ze-
jména vozidel OZO, hasičů a záchranné služby.

AV.

Výtah z Usnesení ze 4. zasedání  
Zastupitelstva obce Ludgeřovice
(dále ZO), konaného dne 12. 06. 2019 v sále Obecního domu v Ludgeřovicích

ZO schválilo•	  program 4. zasedání, který předložil starosta obce.
ZO rozhodlo•	 , že o každém bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.
ZO vzalo na vědomí•	  platnost zápisu ze zasedání ZO č. 3, konaného dne 13. 3. 2019.
ZO schválilo•	  zprávu tajemníka OÚ o kontrole plnění usnesení zastupitelstva Obce 
č. 20, 1 a 3.
ZO projednalo•	  Zprávu auditora o výsledku přezkoumání hospodaření obce Ludgeřovice 
za rok 2018 a uložilo tajemníkovi OÚ, aby ve spolupráci s auditorem prověřil postup 
při výpočtu odměn tří zastupitelů, kteří plnili ve funkčním období, končícím volbami 
dne 5. 10. 2018 funkci místostarosty, potažmo funkci radního a který auditor ve své 
Zprávě označil odlišně od metodiky Odboru veřejné správy, dozoru a kontroly Minis-
terstva vnitra ČR, jako nesprávný s odkazem na ustanovení § 75, odst. 3 až 5 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění.
ZO projednalo•	  Závěrečný účet obce Ludgeřovice za rok 2018 a vyjádřilo souhlas s celo-
ročním hospodařením obce Ludgeřovice za rok 2018, a to bez výhrad.
ZO projednalo a schválilo•	  účetní závěrku obce Ludgeřovice, sestavenou ke dni 
31. 12. 2018.
ZO vzalo na vědomí•	  informace ekonomky obce o rozpočtových opatřeních č. 4/2019, 
5/2019, 6/2019, 7/2019, 8/2019 a 9/2019 schválených v souladu se zmocněním, uděleným 
radě obce zastupitelstvem obce na 17. zasedání ZO dne 11. 10. 2017.
ZO schválilo•	  poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 50.000,– Kč Svatováclavskému hu-
debnímu festivalu z.s., na realizaci koncertu v rámci 16. ročníku Svatováclavský hudební 
festival 2019.
ZO zmocnilo•	  starostu obce k podpisu veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí neinvestiční 
dotace Svatováclavskému hudebnímu festivalu ve znění, předloženém k projednání.
ZO schválilo•	  poskytnutí investiční dotace Tělovýchovné jednotě Ludgeřovice, z.s. ve 
výši 100.000,– Kč, a to na zakoupení nového stroje na sečení a údržbu dvou travnatých 
hracích ploch.
ZO zmocnilo•	  starostu obce k podpisu veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí investiční 
dotace Tělovýchovné jednotě Ludgeřovice ve znění předloženém k projednání.
ZO vzalo na vědomí•	  Závěrečný účet Svazku obcí mikroregionu Hlučínska za rok 2018 
s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením, a to bez výhrad.
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ZO rozhodlo•	 , v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. e) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení) a § 26 odst. 3 zákona č. 449/2001 Sb., o myslivosti, o ukončení 
členství obce Ludgeřovice v Honebním společenství Hošťálkovice, sídlem U Splavu 76, 
725 28 Ostrava, IČO: 476 59 858.
ZO rozhodlo•	  v souladu s ustanovením § 85 písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), o uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o zřízení věcného práva stavby 
a smlouvě budoucí o koupi pozemků mezi Obcí Ludgeřovice (budoucí prodávající, vlastník) 
a obchodní společností H R U Š K A, spol. s r.o., IČ: 19014325 se sídlem Na Hrázi 
3228/2, 723 05 Ostrava – Martinov (budoucí kupující, stavebník), a to ve znění návrhu, 
předloženého k projednání.
ZO rozhodlo•	 , v souladu s ustanovením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), o uzavření darovací smlouvy mezi manželi XXX a XXX (dárci) a Obcí 
Ludgeřovice (obdarovaná). Na základě této smlouvy obdarovaná nabývá od dárce do své-
ho vlastnictví pozemek parc.č. 1485/1 – ostatní plocha, jiná plocha o výměře 491 m2.
ZO zmocnilo•	  starostu obce k podpisu Darovací smlouvy ve znění návrhu, předloženého 
k projednání.
ZO vzalo na vědomí•	  zprávu starosty o průběhu jednání 4. zasedání ZO Ludgeřovice.

VB.

KULTURA

Jubilanti obce Ludgeřovice 2019
Tak jako každým rokem pozval i letos starosta obce všechny občany, kteří se letos dožívají 

80 a více let do sálu Obecního domu, aby s nimi prožil příjemné odpoledne, aby jim za obec 
popřál dobré zdraví, mnoho dalších let a předal dárek. Letos to bylo 31. května.

Ty jubilanty, kteří už špatně chodí a nemají vlastní odvoz, přivezla a i zpět odvezla obecní 
auta.

Před Obecním domem vítala příchozí dechovka pana Ondruše a uvnitř se jich ujal kolektiv 
dam v čele s místostarostkou Alenou Janošovou, zástupkyni ředitele základní školy Vlaďkou 
Liškovou, zaměstnankyněmi obce Vlastou Bortlíkovou a Lenkou Jurečkovou a předsedkyní 
kulturní komise obce Monikou Kolenkovou. Jubilanti se podepsali do pamětní knihy obce 
a pokračovali do sálu, kde na ně čekaly vkusně prostřené stoly, a na podiu krásně hrál a zpíval 
soubor studentů z gymnázia Hlučín. Starosta a místostarostka pronesli gratulační proslovy. 
Starosta v něm také uvedl, že letos se na tuto slavnost přihlásil rekordní počet 106 jubilantů, 
o asi 25 více než v minulých letech. Jubilanty se totiž letos stali ti, kteří se narodili v roce 1939, 
a to je hodně silný ročník. Starosta také uvedl, že celkový počet občanů Ludgeřovic ve věku 80 
a více let včetně těch, kteří nemohli nebo nechtěli z různých důvodů přijít, je v současné době 
261. Pak si všichni v sále připili na zdraví a dlouhá léta připravenými skleničkami vína. Slav-
nost pokračovala půvabným vystoupením žáčků Vrabčáčků a učitelek z vrablovecké mateřské 
školy. Pak pod podium nastoupili jubilanti ročník 1939, bylo jich v sále 24, ke společnému 
fotografování na památku. Pak matrikářka Vlasta Bortlíková postupně jmenovala jubilanty 
od nejmladšího po nejstaršího. Ti buď přišli pod podium a tam jim starosta s místostarostkou 
gratulovali a předali dárky. K těm, kteří nemohli pod podium přijít, gratulanti zašli. Nakonec 
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gratulovali nejstarší jubilantce v sále 93leté Hedvice Klapcové. Po gratulacích byla výborná 
večeře uvařená a servírovaná studenty Střední školy hotelnictví, gastronomie a služeb Šilheřo-
vice, hráli a zpívali studenti Gymnázia Hlučín a přišel i kouzelník.

Slavnosti se účastnila i delegace z ludgeřovického družebního města Putnok v Maďarsku, 
která se 1. června zúčastnila v našem kostele koncertu festivalu Janáčkův máj. Byla to hezká, 
dobře připravená akce. I počasí přálo, byl krásný jarní den. Jubilanti, organizátoři, účinkující 
i hosté z Maďarska odcházeli spokojeni.
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AV.

Varhanní koncert v ludgeřovickém chrámu sv. Mikuláše
Byl to jeden z koncertů letošního roč-

níku Mezinárodního hudebního festivalu  
Leoše Janáčka Janáčkův máj, uskutečněný 
1. června. Koncerty tohoto festivalu se v na-
šem kostele konají každoročně v nepřetržité 
řadě už po čtrnácté. Letos už potřetí v rámci 
dne slezských varhan. Záštitu nad koncertem 
převzali Daniel Havlík, starosta Ludgeřovic 
a Izabella Wolleko-Chwastowicz, generální 
konzulka Polské republiky v Ostravě. Kon-
cert se konal ve spolupráci s obcí, s farností 
Ludgeřovice a Generálním konzulátem Pol-
ské republiky v Ostravě.

Na programu koncertu byly skladby těchto autorů: Felix Mendelssohn-Bartholdy, Felix 
Nowowiejski, Edward Elger, Marco Enrico Bossi, Sigfrid Karg-Elert, Konstanty Gorski. 
Na varhany hrál významný varhaník, skladatel, pedagog a hudební vědec Wladyslaw Szy-
mański z Polska, známý v řadě zemí Evropy.

Posluchačů byl plný kostel. Byli mezi nimi i hosté z družebních obcí naší obce a to města 
Tisovec na Slovensku a města Putnok v Maďarsku. Koncert zahájil a účastníky přivítal ředi-
tel festivalu Jaromír Javůrek. V naší obci známý vynikající varhaník Jaroslav Tůma, který na 

ludgeřovických varhanách několikrát koncertoval 
a má nemalou zásluhu na tom, že varhany prošly 
před časem úspěšnou generální údržbou a opra-
vou, přednesl úvodní slovo k autorům a skladbám 
programu koncertu. Koncert zaznamenával Čes-
ký rozhlas. Pak už se rozezněly varhany. Wla-
dyslaw Szymański svou bravurní hrou posluchače 
nadchl, nakonec mu aplaudovali vestoje, vytles-
kali si přídavek. Byl to krásný koncert.

AV.
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Den matek
Květen je měsíc, v němž naše 

maminky slaví svůj svátek. Slovo 
mami, mamko, maminečko, řekl 
každý z nás. Proto jsme i v letošním 
roce připravili takový program pro 
obyvatelky Charitního domova sv. 
Mikuláše v Ludgeřovicích, aby se 
do něho mohly také zapojit. Potěši-
ly je lidové písně Andulko šafářova, 
Travička zelená a Marjánko, které 
zpívaly společně s námi. Při recitaci 
veršů Jaroslava Seiferta o mamince 
se všem rozzářily oči.

Myslíme si, že se nám podařilo všechny přítomné maminky a babičky pobavit a potěšit.
Za všechny účinkující Hana Kajzarová a Eliška Nágelová

Návštěva partnerské školy v Tisovci
V měsíci květnu jsme se vypravili na již druhou návštěvu naší slovenské partnerské školy 

v Tisovci. Setkání jsme zahájili zhlédnutím divadelního představení žáků školy, kteří si ho 
nacvičili v rámci svého divadelního kroužku. Druhý den jsme strávili ve školních lavicích 
a inspirovali se výukou slovenských kolegů. Toto sdílení vzájemných zkušeností a informací 
je vždy velmi přínosné. V rámci odpoledního programu jsme byli vyzváni k floorbalovému 
utkání s učiteli a žáky. Ve sportovním duchu jsme pokračovali i večer při bowlingové výzvě. 
Poslední den návštěvy nás uvítali na místním úřadě, také jsme zavítali do Lesního skanzenu 
a místní mateřské školy.

Letošní setkání bylo plné inspirace, seznámení s prostředím nádherné oblasti Muráňské 
plániny a přátelské výměny zkušeností.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA
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Mgr. Vladimíra Lišková, Mgr. Lucie Fojtíková,
Mgr. Miroslava Bartusková, Mgr. Petr Stočes, Mgr. Martin Nevřela

Okresní kolo počítačové soutěže Bajtík
Soutěže Bajtík se zúčastnilo 59 žáků z různých škol. V první části museli 

žáci vypracovat dané úkoly na počítači. Nejlepší z nich jeli do finále.
22. května 2019 se uskutečnilo velké finále, na které odborná porota po-

zvala celkem 12 soutěžících. Tématem tohoto ročníku soutěže byly „Odpady 
a příroda“. Je vidět, že žákům odpady nejsou lhostejné, tato problematika je 
zajímá a i my jsme se dozvěděli něco nového. To, že finalisté vytvořili pěkné 
prezentace a nakreslili zajímavé obrázky a loga, již tolik o výsledném pořadí 
nerozhodovalo. Tady už museli finalisté ukázat i druhou stránku soutěže – 
nebát se vystoupit před publikem a svými slovy svou práci prezentovat. Po-
rota, kterou tvořili zástupci škol pozvaných finalistů, rozhodla o tom, že žák 
naší školy Marek Barták z 6. B se umístil na krásném 3. místě v okrese.

Děkujeme za výbornou reprezentaci naší školy.
Ing. Marie Plačková

ZŠ a MŠ Ludgeřovice

Škola v přírodě
Žáci 2. ročníků si užívali 

indiánský týden v Beskydech 
v RS Pekárny Rališka. Poča-
sí nám sice moc nepřálo, více 
pršelo, než bylo hezky, přesto 
jsme stihli splnit mnoho in-
diánských úkolů. Stavěli jsme 
v lese příbytek pro skřítka, 
vyráběli jsme náhrdelníky, ná-
ramky, hráli hry, zpívali s ky-
tarou a prozkoumávali v pláš-
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těnkách okolí. Všechny naše okamžiky jsme zachytili na mnoha fotografiích, díky kterým 
budeme na společné zážitky rádi vzpomínat.

Mgr. Kateřina Dočárová, Mgr. Jana Grzychová,
Anna Poliaková, Mgr. Aneta Podolewská

Beseda o včelách a včelařství
Žáky 6. třídy naší základní školy navštívil 3. června místní včelař Josef Važík a přinesl s sebou 

celý včelí úl (samozřejmě bez včel) a řadu pomůcek, které včelař používá a samozřejmě také včelí 
med. Žákům například povídal o tom, jak včely žijí, jaká je úloha královny včelstva, včelích dělnic 
a trubců. V jednom úlu že je vždy jen jedna královna, jejímž úkolem je stále klást vajíčka do buněk 
v úlu, z těch se vylíhnou včelí larvy, které včelí dělnice krmí zejména pylem a medem, až z nich 
vyrostou nové mladé včely. Když už je v úlu příliš mnoho včel, naklade královna zvláštní vajíčko, 
ze kterého dělnice vychovají novou královnu. Když se nová královna vylíhne, stará královna s částí 
včel opustí úl a vytvoří známý včelí roj, který hledá nový úl pro nové včelstvo. Včelí dělnice jsou 
velmi pracovité a žijí jen asi 2 měsíce. Celý život létají z květu na květ a sbírají pyl a nektar, kterým 
v úlu jednak krmí královnu a včelí zárodky, a také z nasbíraného nektaru produkují med v buň-
kách úlu. Dále jim ukazoval jednotlivé části úlu a vysvětlil jejich účel.

P. Važík povídal i o práci včelaře, o péči o včely a o jejich dobré zdraví a kondici, aby produko-
valy více medu, než samy spotřebují a zbylo tak i pro jejich včelaře. Hovořil i o tom, jak se včelař 
chrání před pobodáním včelami. Ochrannou pokrývku hlavy s hustou síťovinou pak předvedl 
tak, že ji nasadil na hlavu paní učitelky. Vysvětlil žákům, jak jsou včely důležité jako opylovači 
kvetoucích ovocných stromů. Bylo toho ještě mnohem více, o čem včelař mluvil, děti se zájmem 
poslouchaly a nakonec ochutnaly čerstvý včelí med, který si do své plastové lžičky napouštěly ze 
sklenice medovou pumpičkou.

Byla to užitečná, zajímavá a vydařená beseda.

AV.

Zdravá škola
S příchodem jarního počasí jsme zaseli první jarní zeleninu a bylinky, které nám přináší 

radost a využití ve školní kuchyni. Postupně sklízíme ředkvičky, salát, kedlubny a bylinky 
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z naší zahrádky. Děti jsou pěstováním nadšené a s radostí si pochutnávají na vypěstované 
zelenině, kterou nabízíme v chladícím salátovém baru.

Letošní kroužky na naší škole pod záštitou VŠB
V letošním roce se žáci 2. stupně zúčastnili dvou kroužků, ve kterých se pracovalo se 

stavebnicemi pana Josefa Kundráta pod záštitou VŠB. V prvním pololetí v radiotechnickém 
kroužku vyráběli krystalku – jednoduché rádio, která jim pak pomocí 40metrové antény 
skutečně hrála. Radiotechnického kroužku se zúčastnili žáci 6. ročníku Jan Bialas a Vít Ko-
sour, 7. ročníku Albert Žurovec, Štěpán Kulig, Jan Šulc, Šimon Wykret a 9. ročníku Patrik 
Adámek a Matyáš Horák.

V druhém pololetí se kroužek zaměřil na focení dírkovou komorou a zajímavé fotky ulovili 
Albert Žurovec, Štěpán Kulig, Jan Šulc, Šimon Wykret a Filip Nelhübel. Žáci si sestavili 
dírkovou komoru, což je takový zjednodušený fotoaparát. Do dírkové komory je umístěn fo-
tografický papír, který je extrémně citlivý na světlo, ten je po určitý čas vystaven světlu a pak 
v temné komoře vyvolán. Získaný negativ pak kluci upravovali pomocí skeneru a telefonu.

S prací v obou kroužcích pomáhali lektoři Jiří Vašíček a Adam Andrýsek a za ZŠ Ludge-
řovice Ondřejka Langrová. Kluci si oba kroužky užili, seznámili se s fyzikou i chemií v praxi 
a těší se na příští rok.

Za všechny účastníky kroužků zapsali Albert Žurovec a Filip Nelhübel

Co skauti ještě stihli do prázdnin
Tento květen byl pro nás nabitý akcemi. První akcí byl Svojsíkův závod v Ostravě, na který 

vyrazili skauti a skautky. Celý den na mnoha stanovištích ve městě měřili své síly s ostatními 
skauty z okresu. Ten den večer se konala i Velikonoční veselice se skvělou hudbou i atmosfé-
rou, kterou umocňovaly retro oděvy účastníků, obzvláště nezapomenutelný Freddie Mercury.

Mezi řadou deštivých dnů se jako na objednávku objevila krásná slunečná sobota 25. květ-
na a to byl termín výpravy světlušek. Těch se sešlo čtrnáct, benjamínků bylo šest a společně 
vlakem vyrazili do Polanky nad Odrou. I když je to jen kousek, užili jsme si přestup, zpož-
dění i napětí, zda ve Svinově náš přípoj počká. Počkal. A tak jsme z malého nádražíčka vy-
razili za volavkou do CHKO Poodří. Po strastech spojených s cestováním jsme v deset hodin 
vybalili na břehu rybníka Velký Budní svačiny. Ani v nejlepší restauraci nemají takovou vý-

SPOLKY
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zdobu a atmosféru – kvetoucí kosatce, lesknoucí 
se hladinu rybníka, bělostné labutě, potápějící 
se kachny, šumění stromů, meandrující koryto 
Odry… Posilněni svačinou a krásou přírody se 
holky s chutí pustily do plnění úkolů, které pro 
ně připravila vedoucí Luvi. Benjamínci mezitím 
„ulovili pár ryb“. Polaneckou nivou jsme putova-
li ukryti ve stínu lužního lesa i ozářeni sluncem 
na rozkvetlých loukách. Kaluž plná žab sklidila 
úspěch hlavně u kluků, ve kterých se probudi-
la lovecká vášeň. Jen tak jsme si hráli u rybníka 

Podhorníka, kde byla naše obědová pauza. Polední klid ukončila písnička o pěnkavě a mlčí-
cích žížalách v naší zahrádce. Úplně potichu jsme prošli po hrázi mezi dvěma rybníky a sly-
šeli nezvyklé hlasy ptačích obyvatel. Tam jsme vytvořili spoustu uměleckých děl z peříček 
a dalších nalezených přírodnin. Dominikův obraz byl dokonce pohyblivý (než mravenci 
utekli z překuleného kamene). Když děti „krmili ptáčky a uhýbali hladovým orlům“, ukázaly 
se konečně i dvě volavky. Nanuky na jistebnickém nádraží byly sladkou tečkou.

Aquaman se vrací, byla dobrodružná výprava pro vlčata, kterou měli tentokrát na bazéně 
Čapkárna, z které se pěšky vraceli zpět.

V červnu se benjamínci jednu obzvláště horkou sobotu chladili u Plesenského potoka. 
Vyrobili loďky a hned otestovali jejich plavbu. Postavili mlýnek a dokonce lovili perly a rý-
žovali zlato. Nahromaděné poklady nakonec proměnili v chladivou zmrzlinu.

Poslední měsíc ve školním roce nás ještě čekalo už tradiční přespání pod ludgeřovickým 
širákem. Vlčata si ustlala na louce na Ostříži, světlušky na Vrablovci. Užili jsme si teplou 
noc, zářící měsíc, buřty, kytary, společné hry a povídání. Jen boj s komáry byl nerovný 
a mnohé děti, jak bylo vidět ráno, prohrávaly často.
Skauti zase vyrazili na třídenní puťák. Na jeho popis próza nestačila, byla to prostě báseň:

Už ve vlaku jedeme,
z Otrokovic vyjdeme.
Na hrad Lukov jsme došli
a místo k přespání našli.

Večer písně u ohniště zpívali jsme do noci,
přidali se do zpěvu i cvrčci a brouci.
Po snídani jsme šli dál,
studánky jsme vždy našli opodál.

Přelezli jsme kopce, louky, skály
a větve ve větru vlály.
Poté jsme došli k přehradě,
vykoupali se ve vodě.

K obědu kopřivový špenát jsme ukuchtili
a odpočinuli si na chvíli.
Dále jsme došli až na louku, kde jsme přespali
a na Hostýn se vydali.
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Na Hostýn jsme vyšli a na mši přišli.
Ještě dole jsme si minigolf zahráli
a na nádraží se vydali.
Už jen cesta domů a zakončit naší skvělou výpravu. (skautka Klára K.)

Už se těšíme na tábor a přejeme vám všem hezké prázdniny.
Skauti

Kácení obecní májky na Menšíkové louce
O postavení i skácení se stejně jako v minulých letech postarali kromě obce především 

ludgeřovičtí dobrovolní hasiči. Na přelomu letošního dubna a května panovalo chladné deš-
tivé počasí, hasiči proto postavili májku bez doprovodné akce pro občany obce. V poslední 
letošní májový den, 31. května, bylo v souladu s předpovědí meteorologů krásně, obec proto 
objednala hudební produkci, atrakce pro děti, posezení s občerstvením pro dospělé. Během 
odpoledne jednotlivci i celé rodiny postupně přicházeli, hudba hrála, vládla dobrá pohoda. 
Samotné kácení započalo po 19. hodině. Symbolicky se zapojilo i několik malých kluků. 
První pořádné záseky provedl starosta obce a současně hasič Daniel Havlík, pak pokračovali 
další členové hasičského spolku. Májka padla a na ozdoby na jejím vrcholu se s nadšením 
vrhly malé děti a odnášely si je jako trofeje. Na Menšíkové louce se pak slavilo a veselilo až 
do pozdního večera.

AV.

Sportovní odpoledne pro děti na hřišti TJ
TJ Ludgeřovice pořádá tuto oblíbenou červnovou akci pro děti už dlouhou dobu, 

letos to bylo 9. června. Hlavní náplní jsou jednoduché sportovní disciplíny na ploše 
fotbalového hřiště. Poslední disciplínou je běh. Každý soutěžící dostane kartičku, do 
které pořadatelé zapisují výsledky. Z těch jsou vyhodnoceni a určeni ve čtyřech věko-
vých skupinách, ve třech z nich pak zvlášť pro chlapce a dívky, tři nejlepší, kteří se 
nakonec postaví na stupně vítězů a přijmou gratulaci, diplom a malé dárečky.
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Nechyběl bohatý doprovodný program jako bufety, vzpěračská exhibice SKV Ludge-
řovice, fotbalové utkání benjamínků, malování na obličej, vystoupení mažoretek MK 
Ballerisimo Hlučín.

Soutěžící děti většinou přivedli rodiče a často i prarodiče, byla to akce pro celé rodiny. 
Mezi diváky byli i poslanec Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR Jakub Janda, bývalý velmi 
úspěšný reprezentant ČR ve skocích na lyžích, s manželkou a dvěma malými dětmi. Jakub 
Janda těm nejlepším na stupních vítězů gra-
tuloval a předával diplomy a ceny.

Rodiče přicházeli s dětmi po celé odpo-
ledne, soutěže se tak o hodinu protáhly, ně-
kteří pak nevydrželi do vyhlášení výsledků. 
Proto byly jen dvakrát stupně vítězů plné, 
třikrát chyběl jeden, dvakrát chyběli dva 
soutěžící.

Sportovní odpoledne pro děti se vydaři-
lo, přálo mu i počasí. Akce byla organizač-
ně velmi náročná a neobešla se bez mnoha 
ochotných dobrovolníků. Všichni, kteří se 
na ní podíleli, si zaslouží velké uznání.

AV.
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Zájezd Klubu důchodců Vrablovec
Zájezd se uskutečnil 21. května 2019. Na-

vštívili jsme Likérku Fleret ve Frenštátě pod 
Radhoštěm, kde jsme měli komentovanou 
exkurzi s degustací. Likérka je známá tra-
diční výrobou ovocných destilátů hruško-
vice, slivovice, třešňovice, meruňkovice. 
Meruňkovice získala ocenění v londýnské 
soutěži Spirits Challange. Po skončení ex-
kurze jsme degustovali vzorky a pak jsme si 
je zakoupili v podnikové prodejně.

Pak jsme odjeli do pohankového mlýna 
Šmajstrla. V mlýně v Kopané se loupe po-
hanka již od roku 1861 mechanickým způsobem, při němž nejsou znehodnocovány vitamí-
ny. Přáním majitele je, aby pohanka přinášela lidem zdraví, které je největším bohatstvím 
člověka.

Poslední zastávkou byla pstruží farma v Dolních Pasekách u Rožnova pod Radhoštěm. 
Na pstruží farmě jsme si pochutnali na výborném pstruhu v trojobalu, kde nás v krásném 
posezení i v krásné přírodě obsloužila usměvavá rodina Halamíčkova. Zazpívali jsme si při 
kytaře a harmonice. Ani se nám nechtělo domů.

Přednáška první pomoci
Uskutečnila se 4. června v Klubu důchodců Vrab-

lovec. Vedla ji zkušená zdravotnice a lektorka paní 
Miroslava Tichopádová, která přednášela i na zdra-
votní škole v Ostravě. Během své přednášky zapojila 
i naše členy, jak by se zachovali v různých situacích při 
poskytnutí první pomoci. Použila případy i ze své bo-
haté praxe. Přednáška se nám moc líbila, byla velmi 
zajímavá, poučná a věcná.

Eva Vojevodová, předsedkyně KD Vrablovec

Zájezd Klubu důchodců 
z Ludgeřovic

Slovenská Orava byla cílem jednoden-
ního výletu šedesáti seniorů našeho klubu 
důchodců. Již v brzkých ranních hodinách 
vyjel autobus do 150 km vzdálené vesnice 
Oravský Podzámok, kde byla první zastáv-
ka naší cesty. Oravský hrad byl vybudován na 
vysoké skále a do jeho vrchních pater se musí 
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vystoupat po 660 schodech. To se povedlo jen polovině účastníků. Ta druhá půlka zvolila méně 
náročný okruh. Pak následoval přejezd k Oravské přehradě. Před projížďkou lodí jsme se posílili 
dobrým obědem ve stylové restauraci. Samotná vyjížďka lodí byla pro mnohé velkým zážitkem. 
Krátkou zastávku jsme měli na Slanickém ostrově a pak jsme se vrátili do přístavu. Na zpáteční 
cestě nás čekala třetí zastávka, Kysucko-oravská lesní železnice. Svezení historickým vláčkem 
nádhernou přírodou až do stanice Sedlo Beskyd. Cesta zpátky rychle ubíhala. Sotva jsme dojedli 
a dopili zásoby, byli jsme doma.

Petr Kotala

Svatodušní vaječina 2019
Tradičně se v době svatodušních svátků schá-

zejí rodiny, přátelé, spolky a další sešlosti, aby na 
čerstvém vzduchu pobyli a užili si letního tepla. 
Společně přitom smaží a jedí vajíčka. Samotná 
vaječina a k tomu voda ze studánky (jako v době 
chudých trampů) však už v dnešní době nemůže 
stačit a tak nechybí různé další dobroty od masa, 
sladkostí a různých nápojů včetně „ostrých“.

Krátce jsem navštívil dvě takové sešlosti a to 
v areálu místních chovatelů pořádanou 8. června 
místní skupinou Hnutí ANO společně se spol-
kem Sousedé 55.

9. června pak jsem navštívil sešlost ve farním 
dvoře pořádanou farností Ludgeřovice. Vždy to 
bylo na samotném začátku, kdy účastníci teprve 
postupně přicházeli. Ve farním dvoře například 
čekali příchod početné skupiny skautů. Krásná 
přátelská atmosféra už v obou případech vládla od 
samého začátku a určitě to byla hezká setkání lidí 
v přátelském duchu.

AV.

Podpora rodin je pro nás klíčová
Hasiči se snaží ve svém volném čase pomáhat, jak se dá. Co na to ale jejich rodiny?

Rok co rok, prakticky již přes 15 let, se snaží současné složení jednotky dobrovolných hasičů 
ukázat lidem, že vše nemůže stát jen na státem placených hasičích. Přesvědčujeme občany a vede-
ní obce, že jsme stále aktivní a stále potřební. To vše kvůli renomé, které vlastně v minulosti dob-
rovolní měli. Jejich činnost se omezovala na práci spolku, výjezdů moc nebylo, a když, tak je řešili 
hlavně hasiči placení. Doba se sice změnila, ale změnit názor lidí byl běh na dlouhou trať. Dnes 
snad již většina lidí naše hobby chápe a celkem ho podporuje. Kdo však za námi stál od začátku, 
byly naše rodiny. Ty při nás vždy stály a my se jim odměňovali tím, že jsme trávili čas jinde.

Možná si to neuvědomujeme v té záplavě akcí, výcviků a zásahů, co na to naše rodiny. 
Vždy víme, že jsme museli jít hasit v noci něčí dům a z akce třeba rovnou do zaměstnání. 
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Odejít z oslavy, svátečního oběda. Unavení 
na druhý den vše po práci jsme myli, sušili. 
Jakou vlastně oběť jsme přinesli pro záchranu 
ostatních. Ale co ti doma? Ti jen čekají…

Představte si silnou bouřku, bojíte se blesku. 
Bouřka přímo nad vámi. Silný vítr vám může 
potrhat střechu. Krupobití něco rozbít, zničit 
věci na zahradě, praskne bazén. Zateče vám do 
bytu. Strom spadne na zahradu. Nebo jen děti 
přijdou v noci, protože se bojí. Jenže v té chvíli 
jste na vše sami. Váš otec, bratr, manžel už pár 
minut není doma. Protože se u někoho jiného 
stalo něco dříve. Teď v tom počasí jede autem. Může mít nehodu. Nebo se může stát něco při 
zásahu samotném. Volat tak jak tak nemůžete, protože ho rušíte při práci a stejně to mnohdy 
ani nezvedne, protože není signál. Někdy je výjezd na adresu, kde bydlí někdo známý, spolužák. 
Nikdy ale hned jako podpora nevíte, jak vážné to je. A s tím chvíli žijete.

Co vlastně dělá taková podpora hasiče? No podá klíče od auta, otevře dveře, v noci zase zhasne 
a pokusí se znovu usnout. Nebo drží děti, když chtějí hasit s tátou, jindy zase schová nedojedený 
oběd. Odjede na výlet sama, nebo výlet odloží, či úplně zruší. Jindy čeká, co bude. Přijde zašpině-
ný, naštvaný hasič, protože je nevyspalý a unavený. A třeba ji i okřikne, nebo nemá moc náladu. 
Tráva je venku dál neposekaná, děti musel hlídat v rozporu s domluvou někdo jiný, na akci se 
jde pozdě. Vlastně všechny plány vždy vezmou za své a hasič má asi pár vteřin, aby se ve spěchu 
dohodl s rodinou, jak to bude. Vše opadne, jakmile to situace dovolí a hasič může konečně tele-
fonovat domů.

Jenže podpora strádá i mimo výjezdy. Jsou přece akce, výcviky, ukázky, školení, opravy. Vše 
se musí naplánovat, aby se to nekrylo. Myslím tím výlety, rodinné akce, grilovačky, narozeniny, 
návštěvy. Někdy podpoře nezbývá, než za hasičem dojít, pokud s ním chce čas strávit. Jít na pálení 
čarodějnic, kácení máje, vánoční strom apod. I když se vám třeba nechce. Např. dnes, v době 
sepsání článku, je prozatím nejteplejší den v roce, přesto podpory čtyř hasičů nešly raději k vodě, 
jelikož jsme jako hasiči slíbili ukázku hasičského auta dětem. A tak by se dalo pokračovat do 
nekonečna.

Samozřejmě, ne všechny podpory takový tlak snesou, a tak prostě hasiče na ty akce nepustí, 
nebo jen omezeně. Tím však přidělávají vrásky právě podporám těch zarytých hasičských srdcařů, 
kteří pak mají pokrýt všechny akce za ně. Samozřejmě by bylo fajn se střídat, aby nás bylo více, 
a každý by si oddřel svoje. Jenže tak to prostě nefunguje. A bohužel na to opravdu doplácí jen ty 
rodiny hasičů srdcařů, kteří nechybí na žádné akci. Je to asi o tom, jak to má doma kdo nastaveno. 
Někdy však zůstává rozum stát, proč vlastně svého hasiče v pomoci druhým nepodpoří, nebo mu 
tu činnost vlastně znemožňují. A přitom třebas naše výjezdy sledují, na facebooku lajkují, nebo 
o našich akcích ví, líbí se jim, ale stejně svého hasiče nepodpoří. Asi to opravdu není pro každého.

O to víc je pak třeba vyzdvihnout ty podpory, které opravdu fungují. Vlastně s tím hasičem 
celý život ten jeho koníček sdílí. Věří, že ta hasičova snaha není marná. A jsou na něj hrdé, pyšné. 
Takové podpory si opravdu zaslouží uznání, ať jde o naše ženy, manželky, přítelkyně, děti, rodiče. 
Ti všichni strádají, mnohdy se o nás i bojí, když my se snažíme napsat čárku tam, kde si osud 
myslí, že napíše tečku.

Ing. David Lange, hasiči Ludgeřovice
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ZAJÍMAVOSTI

Noc kostelů
Této už tradiční akce v naší zemi se i letos účastnila 

ludgeřovická farnost a to přesto, že venkovní strana zdiva 
téměř celé věže chrámu sv. Mikuláše se v současné době 
opravuje a je pokryta lešením. Tyto opravy však nijak ne-
zasahují vnitřek kostela. Akce byla v 17 hodin zahájena 
mší svatou, pokračovala vystoupením místního dětského 

sboru Scholička, povídáním pro děti, varhanní hudbou, výkladem pana faráře Koloničného 
o svatých v kostele, prezentací zdejších varhan, pokládaných za nejlepší v celé ostravsko 
– opavské diecézi, varhaníkem Alešem Tománkem. Následovala prohlídka kostela s ko-
mentářem jáhna Zdeňka Uhra a varhaníka Aleše Tománka. Chvíle před 23. hodinou byly 
věnovány tichému rozjímání a závěrečnému požehnání.

 

AV.

Hodiny na ludgeřovickém kostele načas „osleply“
Ludgeřovická farnost využila vysoké 

lešení, ze kterého je opravována venkov-
ní strana zdiva kostela i pro demontáž 
ručiček a ciferníku hodin, které také už 
potřebují opravu nebo výměnu za nové. 
Protože kostel je národní kulturní pa-
mátkou, je potřeba barvu číselníků, typ, 
velikost a barvu číslic a také tvar a barvu 
ručiček dohodnout s památkáři. Je proto 
potřeba počítat s tím, že celá tato akce 
nebude dokončena obratem.

AV.
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Muzeum Hlučínska ovládli Vládci noci
To tu ještě nebylo. Hlučínský zámek už zažil ledasco – 

v jeho zdech žila paní kněžna, vojenská posádka, úředníci 
i učni. Nyní se zde ovšem zabydlela divoká zvěř. Nejedná 
se přitom o živá zvířata, nýbrž o zdařilé dermoplastické 
preparáty, které jsou součástí originální výstavy Vládci 
noci. Jak již napovídá samotný název, přibližuje výstava 
svět živočichů, jejichž aktivita začíná za soumraku a vr-
cholí v noci. Muzeum se tak proměnilo v přirozené pro-
středí těchto zvířat a návštěvník si musí projít mokřadem, 
lesem, loukou, ale i obyčejným vesnickým dvorkem. To vše 
odhalí v úplné tmě pouze za svitu baterky, neboť co by to 
bylo za výstavu o nočním životě, kdyby se odehrávala za 
denního světla? Smyslem výstavy je nejen přinést nevšed-
ní zážitek, ale především informovat veřejnost o pestrosti 
nočního života a faktorech, které zvířata v dnešní rozvi-
nuté civilizaci ohrožují. Návštěvník se tak dozví, jak da-

lekosáhlý problém představuje světelný smog, nebo kolik lesní zvěře zahyne ročně pod koly 
aut. Na výstavě se představuje více než 50 živočišných druhů, jež do Hlučína zavítaly téměř 
z celého Českého Slezska, ba i z Moravy. Preparáty ochotně zapůjčilo Muzeum Beskyd Frý-
dek-Místek, Muzeum v Bruntále, Muzeum Kroměřížska, Muzeum Novojičínska, Muzeum 
Těšínska, Natura Opava, Ostravské muzeum a Slezské zemské muzeum a Slovácké muze-
um v Uherském Hradišti. Výstava je k vidění v Muzeu Hlučínska až do 10. listopadu 2019.

Z obecní kroniky za rok 2006
Doslovný opis vybraných částí obecní kroniky:

Byl to v Ludgeřovicích zajímavý a rušný rok. Počasí se po celý rok uchylovalo k extrémům. Silná 
sněhová pokrývka ležela nepřetržitě od Nového roku až do konce března, pravidelně doplňována sil-
ným sněžením. Úklid sněhu odčerpal z obecní pokladny rekordní sumu. Bylo i několik extrémně mra-
zivých dnů s ranními teplotami kolem – 25 ˚C. Počátek léta byl nezvykle chladný, ale pak přišla velká 
vedra bez deště, která vydržela od poloviny června až do začátku srpna. Po celý podzim bylo nezvykle 
teplo, které trvalo až do konce roku. Kromě jednoho dne v listopadu jsme sníh vůbec neviděli.

Konaly se dvoje volby, v červnu do parlamentu, v říjnu do obecního zastupitelstva. Komunální volby 
předcházela nezvykle intenzivní, nákladná a ostrá předvolební kampaň, mnohem větší než při volbách 
do parlamentu. Komunální volby přinesly výrazné personální změny ve vedení obce.

29. května se v našem kostele konal varhanní koncert tradičního ostravského mezinárodního hu-
debního festivalu „Janáčkův máj“. Byl to velký kulturní svátek s krásnou hudbou, s řadou významných 
hostů. Kostel byl zcela naplněn posluchači zdaleka nejen z Ludgeřovic.

Tělocvičná jednota Ludgeřovice oslavila 60 let své existence a na hřišti provedla velkou rekonstrukci 
tribuny včetně celého zázemí pro sportovce.

Pokračovaly projekční přípravy výstavby splaškové kanalizace.
Ludgeřovičtí hasiči získali plně funkční velké terénní hasičské auto Tatra s cisternou.
V listopadu došlo v obci ke dvěma ošklivým dopravním nehodám. Na Markvartovické ulici 

projíždějící nákladní auto narazilo do plotu před domem pana Tichého a přitom utrhlo uzávěr 
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plynu (HUP). Unikající plyn hrozil výbuchem, lidé z pošty a několika dalších okolních domů 
museli být evakuováni. Naštěstí k výbuchu nedošlo. Druhá havárie však měla tragické následky. 
Na světelné křižovatce staré a nové silnice do Hlučína se srazila dvě osobní auta – výsledkem byl 
jeden mrtvý a dva těžce zranění.

Velký hudební svátek v našem kostele
Dne 29. května 2006 večer se v našem kostele konal velký varhanní koncert tradičního ostravského 

mezinárodního hudebního festivalu „Janáčkův Máj“. Bylo to v celé 31leté historii tohoto festivalu 
poprvé, kdy se koncert konal mimo území Ostravy. Účinkovali významní pražští umělci pánové Bo-
huslav Matoušek – housle, Jaroslav Tůma – varhany. Hráli skladby Wolfganga Amadea Mozarta, 
Felixe Mendelssohna-Bartholdyho, Antonína Dvořáka, Františka Musila, Thomase Vitaliho. Poslu-
chači koncertu z celého širokého okolí, bylo jich asi 900, zcela zaplnili všechny lavice i mnoho dalších 
přistavených židlí. Čestnými hosty festivalu byli zejména: zástupci Moravskoslezského kraje hejtman 
Ing. Evžen Tošenovský a jeho zástupce Ing. Jiří Carbol, zástupci Římskokatolické církve biskup os-
travsko-opavské diecéze Msgre. Václav František Lobkowicz, O.Praem, farář naší farnosti P. Jan 
Kučera, farář z Hati děkan Svoboda, poslanci parlamentu ČR RNDr. Vilém Holáň, Ing. Pavol Ku-
buš, Ing. Miroslav Krajíček, Josef Vícha, starostové okolních obcí, nejvýznamnější sponzor generální 
opravy varhan, partner varhanního koncertu, autor nápadu konat koncert v našem kostele Ing. Jan 
Vjačka. Koncert uvedl a účinkující představil ředitel festivalu Mgr. Jaromír Javůrek, s krátkými pro-
slovy vystoupili Msgre. Lobkowicz a náš starosta Mgr. Kolarz.

Průběh koncertu snímaly tři televizní kamery, jedna zabírala detaily krásného interiéru kos-
tela, další dvě pak účinkující. Před křtitelnicí bylo instalováno promítací plátno a na něm poslu-
chači během koncertu sledovali záběry kamer.

Dvě hodiny zněla nádherná, mistrovsky hraná hudba. Když dozněla poslední skladba, všichni 
posluchači povstali, obrátili se k varhanám a dlouho, dlouho aplaudovali. Účinkující ještě dva-
krát přidávali.

Po koncertu se v Obecním domě konalo společenské setkání účinkujících, vedení festivalu, 
vedení obce, čestných hostů a členů obecního zastupitelstva. Znovu a znovu se hovořilo o právě 
skončeném koncertu a o jeho skvělé atmosféře. Účinkující přijímali gratulace. Varhaník Jaroslav 
Tůma vysoko hodnotil kvalitu varhan v našem kostele a prohlásil, že i v budoucnu bude na nich 
rád koncertovat.

Na organizaci koncertu se významně a úspěšně podílelo vedení Obce Ludgeřovice a Řím-
skokatolická farnost Ludgeřovice. Zvládnout příjezd a parkování stovek automobilů posluchačů 
pomáhala policie ČR. Kromě standardních parkovišť byl i celý hektarový obecní pozemek mezi 
novou a starou silnicí do Hlučína (dříve louka paní Menšíkové) plný zaparkovaných aut.

Před koncertem si mohli přicházející posluchači ve vstupu do kostela koupit CD plné hudby 
hrané na varhanách našeho kostela. Toto CD nahrál varhaník pan Jaroslav Tůma před koncer-
tem v průběhu letošního jara. Nahrávka končí vyzváněním zvonů našeho kostela.

Varhanní koncert byl jednoznačně letošní nejvýznamnější kulturní události v naší obci. 
Úspěch koncertu a nesporná kvalita varhan dávají dobrou naději, že tak významná událost u nás 
nebyla poslední, že v Ludgeřovicích zažijeme v příštích letech další velké hudební svátky.

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky
Konaly se ve dnech 2. – 3. 6. 2006. V Ludgeřovicích se volilo ve čtyřech volebních místnos-

tech – v základní škole, v Obecním domě, v dolní škole, ve Společenském domě na Vrablovci. 
Voleb se zúčastnilo 2 559 občanů z celkového počtu 3 810 oprávněných voličů, tj. 67,17 %. O hla-
sy se ucházelo celkem 25 stran.
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Výsledky voleb v Ludgeřovicích:

Strana Počet získaných hlasů Získané hlasy v %
Česká strana sociálně demokratická 1 032 40,58
Občanská demokratická strana 793 31,18
Křesť. demokr. unie – Čs. str. lidová 238  9,35
Komunistická strana Čech a Moravy 221  8,69
Strana zelených  99  3,89
SNK Evropští demokraté  80  3,14

Ostatní strany získaly každá méně než 1 % hlasů.

Volby do obecního zastupitelstva konané ve dnech 20. 10. – 21. 10. 2006
V Ludgeřovicích se volilo ve čtyřech obvyklých volebních místnostech. Voleb se zúčastnilo 1 997 

občanů z celkového počtu 3 901 oprávněných voličů, tj. 51,19 %. O hlasy se ucházelo celkem 5 stran. 
Kromě Komunistické strany Čech a Moravy, která měla 11 kandidátů, měly všechny ostatní strany 
plný počet 21 kandidátů.

Volební výsledky stran:

Kandidátní listina (strana)
Hlasy

Počet mandátů
abs. v %

Česká strana sociálně demokratická 10 876 29,28 6
SNK Evropští demokraté 9 298 25,03 5
Občanská demokratická strana 8 119 21,85 5
Křesť. demokr. unie – Čs. str. lidová 7 808 21,02 5
Komunistická str. Čech a Moravy 1 050  2,83 0

Zvolení kandidáti:
Kandidátní

listina Jméno Věk Polit. přísl. Počet 
hlasů

ODS Pipreková Helena Mgr. 57 ODS 491
ODS Kačmařová Taťána MUDr. 45 BEZP 469
ODS Hawlik Jiří 42 ODS 459
ODS Bunček Kamil 42 ODS 447
ODS Smetana Vladimír Ing. 53 BEZP 442
ČSSD Havlík Daniel Mgr. 35 ČSSD 713
ČSSD Bělan Petr MUDr. 51 BEZP 629
ČSSD Bardaševský Lubomír Mgr. 43 BEZP 625
ČSSD Košáková Marcela 47 BEZP 624
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ČSSD Kamrádek Jan Ing. 31 BEZP 591
ČSSD Havlík Přemysl Ing. 30 BEZP 573
KDU-ČSL Kaniová Jana MUDr. 39 BEZP 516
KDU-ČSL Paskuda Pavel 41 BEZP 487
KDU-ČSL Baránek Petr Ing. 46 KDU-ČSL 482
KDU-ČSL Chorovský Tomáš Ing. 43 KDU-ČSL 472
KDU-ČSL Šafarčík Helmut 45 BEZP 437
SNK ED Kolarz Petr Mgr. 64 SNK ED 734
SNK ED Havlík Martin MUDr. 42 BEZP 565
SNK ED Hofrichter Jiří Ing. 49 SNK ED 501
SNK ED Lokaj Pavel Mgr. 46 SNK ED 498
SNK ED Kučera Eduard Ing. 54 SNK ED 491

Na prvním zasedání nově zvoleného zastupitelstva byl dne 6. listopadu 2006 v Obecním domě 
zvolen nový starosta a rada obce:

Starostou obce byl zvolen pan Mgr. Daniel Havlík (ČSSD).
Místostarostkou byla zvolena paní Mgr. Helena Pipreková (ODS).
Do pětičlenné rady obce byli (kromě starosty a místostarostky) zvoleni pan MUDr. Petr Bělan 

(ČSSD), paní Marcela Košáková (ČSSD) a paní MUDr. Taťána Kačmařová (ODS).
Ještě před koncem roku nastala ještě jedna změna ve složení zastupitelstva. Pan Ing. Jan Kamrádek 

(ČSSD) se vzdal mandátu. Na jeho místo nastoupil náhradník z kandidátní listiny ČSSD pan David 
Lange, bezpartijní, 21 let.

Nová tribuna na hřišti TJ Ludgeřovice
Není to jen nová tribuna, ale i celé nové zázemí pro hráče – kabiny, umývárny, WC a klubovny. Ty 

staré již byly v zoufalém stavu, vůbec se nehodily k současnému hřišti s perfektním travnatým povr-
chem, nedělaly dobré jméno TJ ani obci Ludgeřovice, nevyhovovaly současným přísným hygienickým 
předpisům.

Celá stavba, tj. zboření staré tribuny a postavení nové, musela být provedena v krátkém čase – za 
3 měsíce, protože bez zázemí pro hráče nebylo možné na hřišti TJ hrát mistrovské fotbalové zápasy. 
Po dnešních fotbalistech už nelze žádat, aby se převlékali venku a myli se v potoce, jako v padesátých 
letech minulého století. Jednak jsou zvyklí na jiný komfort, jednak potok není to, co býval, ale je dnes 
nevábně zapáchající stokou. Hrát řadu zápasů za sebou na soupeřových hřištích vůbec neprospívá dob-
rému umístění v soutěži.

Tři měsíce se proto na stavbě intenzivně pracovalo, většinou i o sobotách a nedělích, v posledních 
dnech od rána do noci. Pracovali zaměstnanci dodavatelských firem i obětaví členové TJ. Předpoklá-
daný termín předání stavby k užívání – 7. říjen 2006 se tak podařilo dodržet. Bylo to však o chlup. 
Šestého října odpoledne se zájemci mohli v rámci „dne otevřených dveří“ seznámit s interiérem celé 
stavby, venku se však ještě pracovalo, dokončovala se montáž sedadel – ta pokračovala i sedmého října 
dopoledne, odpoledne se pilně uklízelo. Před 14. hodinou obsadili tribunu první diváci, aby sledovali 
zápas dorostu. V 15:30 se slavnostně stříhala páska, v kabinách se zatím převlékali hráči k mistrovské-
mu utkání TJ Ludgeřovice s mužstvem ze Šilheřovic, které začalo v 16:00. V tu dobu už byla tribuna 
plná diváků a dost jich postávalo kolem. Všichni byli na zvědavi na novou tribunu, ale i na mužstvo TJ, 
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které doma viděli naposled v utkáních minulého ročníku soutěže. Ludgeřovičtí fotbalisté však diváky 
příliš nepotěšili, ani svým výkonem neoslavili dokončení stavby – prohráli 0:2.

Počasí
Počasí v roce 2006 opět potvrdilo, že si v po-

slední době potrpí na rekordy a extrémy. Začalo 
to vlastně už na Silvestra, kdy napadlo cca 40 cm 
sněhu a pak ho po více než dva měsíce stále přibý-
valo. Tlustá souvislá sněhová pokrývka (asi půlme-
trová) vydržela v obci do 23. března, tj. nepřetržitě 
83 dnů, je to nejdéle od druhé světové války. Ještě 
na první jarní den se u nás dalo velmi dobře lyžo-
vat. Vydatné sněhové nadílky se v průběhu zimy 
opakovaly šestkrát, pokaždé způsobily nemalé 
problémy na cestách a na plochých střechách. Ne-
pamatuji si, že bych v některém jiném roce tolikrát 
odhazoval sníh z ulice a ze střechy garáže. Potrápily nás i nezvykle silné mrazy. V době od 22. ledna 
do 7. února klesaly ranní teploty hodně hluboko, několikrát pod -25 °C, mrzlo po celou tu dobu i v po-
ledních hodinách.

Zima se strašně táhla. Až v posledních březnových dnech se polední teplota vyšplhala kousíček nad 
+10 °C. Ještě ve dnech 10. a 11. dubna však hustě sněžilo. Teprve 21. dubna se polední teplota přiblí-
žila k +20 °C. Květen byl obstojný, teplota se však ani jednou nedostala nad +20 °C. V první červnové 
dekádě to vypadalo, že se vrací zima. Padal studený déšť, polední teploty byly pod +15 °C. Na volby 
do parlamentu jsme šli v zimních bundách, snad proto se zvolená poslanecká sněmovna nemohla až 
do konce roku dostat na provozní teplotu. Pak zčistajasna přišla předlouhá šňůra horkých suchých 
dnů a marné čekání na déšť. V době od 10. června do 2. srpna, tj. po dlouhých 53 dnů jsme zažívali 
povětří jako na Sahaře. V poledne teplota často překračovala +30 °C, na obloze ani mráček. Za celou 
tu dlouhou dobu byly jen tři slabé přeháňky, při nichž se na chvíli teplota vrátila k +20 °C (30. 6., 14. 7., 
30. 7.) Od 4. do 8. srpna bylo úplně jiné počasí s častým deštěm a teplotami těsně pod +20 °C. Až do 
12. srpna následovaly krásné slunečné dny s teplotami cca +24 °C. ve dnech 13. až 15. srpna se ochla-
dilo a pršelo s teplotami těsně pod +20 °C. Až do 21. srpna následovala šňůra nádherných slunečných 
snů s teplotami kolem +26 °C. Od 22. do 28. srpna bylo proměnlivé počasí s přeháňkami a teplotami 
kolem +20 °C. Poslední 3 srpnové dny byly deštivé, teplota +15 °C. Po celé září bylo příjemné letní 
počasí s teplotami v intervalu +20 až +25 °C, většinou jasno nebo polojasno, bez deště. Pršelo jen 8. září 
při teplotě +17 °C. Chladněji bylo 29. září s první ranní podzimní mlhou a odpolední teplotou +18 °C. 
Až do 13. října vydržely hezké dny beze srážek s poledními teplotami v intervalu +16 až +23 °C. Od 
9. října nastala chladná rána s teplotami cca +3 °C. Dny od 14. do 17. října byly chladnější s poledními 
teplotami 10 až 14 °C. Dne 17. října byl první podzimní ranní mrazík -1 °C. Až do 28. října následovaly 
hezké podzimní dny, připomínající „babí léto“ s poledními teplotami +16 až +21 °C. Ranní teploty se 
stále držely poměrně vysoko nad nulou. Poslední tři říjnové dny byly citelně chladnější, větrné s pře-
háňkami, polední teploty postupně klesly na +6 °C. Od 2. do 6. listopadu byly ráno mrazíky, denní 
teploty kolem nuly, se sněhovými přeháňkami – prvními na podzim. Dne 4. listopadu se na zemi 
udržela 1°Cm vrstva mokrého sněhu. Hned následujícího rána však rychle mizela, teploty se vrátily 
nad nulu a v hodnotě kolem +8 °C vydržely až do 13. listopadu. Ani ráno teploty neklesaly k nule, bylo 
stále jasno nebo polojasno. Pak až do 28. listopadu se polední teploty zvýšily na +10 až +16 °C. Pouze 
ve dnech 22. a 23. listopadu, kdy pršelo, bylo v poledne jen +8 °C. Od 29. listopadu do 8. prosince bylo 
hezky, většinou slunečno, ráno bez mrazíků, v poledne se teplota blížila k +10 °C. Dne 9. prosince bylo 
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nejtepleji, v poledne +15 °C. Do 15. prosince se teploty stále držely nad nulou v intervalu +2 až +8 °C. Ve 
dnech 12. a 13. prosince pršelo. Od 16. do 25. prosince se pak teplota ve dne i v noci držela těsně kolem 
nuly. Ve dnech 26. až 30. prosince klesaly ranní teploty těsně pod nulu, polední těsně nad nulu. Dne 
28. prosince napadlo 7 cm sněhu, ten se však udržel jen několik hodin. Na Silvestra se teploty i ráno 
vrátily těsně nad nulu, sníh nebyl.

Otevřena nová prodejna HP Trend
Hned po Novém roce se tato speciální prodejna vodoinstalačních materiálů, zřizovacích předmětů, 

zdravotní keramiky, topných těles a ohřívačů přestěhovala do nového – do renovovaného domu bývalé 
prodejny potravin „Foltýnek“. K tomuto domu byly pro potřeby prodejny dostavěny rozsáhlé skladovací 
prostory. Tato moderní prodejna je známa po širokém okolí, nakupovat sem jezdí zákazníci z celého 
kraje.

Boží muka mají nový kříž
Ten starý už dosloužil. O obnovu se vedle obce Ludgeřovice 

nejvíce zasloužili pan Gerhard Ostárek, který obnovu organizo-
val a z části i financoval, firma Škrobánek, která dodala a postavila 
nový kříž a pan Jindřich Bařina, který obnovil malbu Krista.

Ludgeřovičtí hasiči zase mají zásahové auto s cisternou
V loňském roce našim hasičům definitivně dosloužila cisterno-

vá automobilová stříkačka CAS25-Š706. Stala se neopravitelnou 
a musela být zlikvidována. Na novou, která by stála cca 2,5 mil. Kč, 
nebyly v obecním rozpočtu peníze. Podařilo se však odkoupit od 
jedné rožnovské firmy za 620 tis. Kč velmi zachovalou CAS-T815 
vhodnou i do těžkých terénních podmínek.

Zápis do obecní kroniky vyhotovil kronikář A. Vjačka.

Jubilanti – červen 2019
Hildegarda Gavelčíková 91 let
Matylda Kristová 90 let
Antonín Kubošek 90 let
Irena Martiníková 80 let
Krista Machalová 80 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

INFORMACE A OZNÁMENÍ
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Svoz velkoobjemových 
a nebezpečných odpadů

Sobota 27. 07. 2019
Na Návsi – u vrby  8:00 hod. – 11:00 hod.
Prostranství u rybníka č. 5 (pod Finskými domky) 12:00 hod. – 15:00 hod.

SPORT

Edinburgh marathon festival
Maratonů se na světě běhá velká spousta. Většinou se stačí v před-

stihu registrovat a pak už jen pilně trénovat. Tohle však neplatí pro 
„velkou šestku“ tzv. World marathon majors. Dva z těchto závodů jsou 
v Evropě (Berlín a Londýn). Registrace je i zde prvním krokem. Ne-
jedná se o registraci k závodu, ale o registraci do losování o pouhou 

účast. V roce 2019 projevilo zájem o londýnský maraton cca 400 000 běžců. Štěstí v losování 
však mělo méně než 5 % běžců. Já, ani mí kolegové, jsme se do výběru nedostali. A obdobně 
jsme dopadli se závodem v Berlíně. Týden po emailu, který nás informoval, že budeme mít štěstí 
určitě v něčem jiném, dorazil email s nabídkou na skotský maraton v Edinburghu. Druhý největší 
maraton ve Velké Británii. Našli jsme svůj cíl.

V neděli ráno 26. 5. 2019 je budíček v 5:30 hod. Martin běží půl maraton, který startuje 
v 8:00 hod. Já s Jirkou vybíhám až o dvě hodiny později. Venku to nevypadá optimisticky. Prší. 
A hned tak asi nepřestane. Chvíli před sedmou na sebe Martin natáhne pytel na odpadky, na 
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hlavu nasadí igelitku a vyráží směr start. Celý půl ma-
raton odběhne v dešti. Nedosáhne sice na svůj osobák, 
ale i tak zaběhl velmi pěkný čas 1:41:43 hod. Celkově 
obsadí 1 299. místo z 10 965 běžců.

Počasí vypadá pořád stejně, takže nás také neminou 
pytle na odpadky. Na místo startu docházíme necelou 
hodinu před startovním výstřelem. Náhradní věci dá-
váme do přistaveného kamionu a hledáme si svůj star-
tovní koridor. Ten je běžcům přiřazen dle plánovaného 
času na maraton. Běžím z toho červeného. Stále prší, 
takže se schovávám v místní hospodě. Deset minut do 
startu. Vzhůru do deště. Deset sekund do startu. Od-
hazuji mikinu i „pláštěnku“. Start. Atmosféra úžasná. 
Všichni jsou plní energie. Mnozí se v zombíky teprve 
promění. Nebudu výjimkou. Vybíháme z ulice Potter-
row a běžíme kolem jedné z nejstarších univerzit na svě-
tě k národnímu skotskému muzeu. Za zvuků dud pře-
běhneme High street a běžíme kolem skotské národní 
galerie. A aby těch památek nebylo málo, míjíme také skotský parlament a skotský monument. 
Po zhruba třech kilometrech dobíháme k Dynamic Earth a běžíme s výhledem na Arthur´s seat 
po pravé straně. Cesta povede k moři. Po pár stech metrech je občerstvovačka. Bohužel nic, než 
voda, není v nabídce. To bude dnes těžké. Je však potřeba hledat pozitiva. Přestalo pršet. Sem 
tam se dokonce objeví kousek modré oblohy.

Běžím dál. Cesta vede pouhých 50 metrů od moře směrem do městečka Musselburgh. Probí-
háme kolem nejstaršího golfového hřiště na světě (rok 1672) a běžíme dále na východ. První půl 
maraton je za mnou v čase 1:41 hod. Tempo pod 5 min/km udržím jen o kilometr déle. Dalších 
osm kilometrů se pohybuji v rychlosti 5:00 – 5:30 min/km. Další občerstvovačka má kromě 
vody i nějaký gel. Mám už hlad a chybí mi cukry. Naliji do sebe dva jahodové kousky a zapíjím 
vodou.

V protisměru vidím první běžce na špici závodu. Začínám vyhlížet otočku. Ta ještě pár ki-
lometrů nepřichází. Dočkám se až za vesnicí Cockenzie and Port Seton. Kousek za ní vbíháme 
do parku a probíháme kolem Gosford house – sídla nějakého vévody z roku 1790. Je to pěkné, 
ale už se ani moc kochat nechci. Cesta nás přivede opět k moři a posledních cca 10 kilometrů 
běžíme podél moře v opačném směru. Sem tam začíná svítit sluníčko. Mraky byly rozfoukány 
silným větrem. Vítr fouká od moře. Ale nefouká do zad. Právě naopak. Vnitřně bojuji ještě do 
35. kilometru. S blížícím se koncem závodu začíná přibývat fandících diváků. A to je příjemné. 
Někteří drží povzbuzující cedule s nápisy jako „Usmívej se. Zaplatil jsi za to.“ nebo „Poslední 
rozhodne Brexit“.

Dávám si energetický gel a mírně posilněn běžím už jen tak nějak automaticky směrem k cíli. 
Z letargie mě probere až baníkovský pozdrav z protisměru. Jirka běží s úsměvem. Zatím. Od 
35. kilometru mé tempo zase skokově upadlo. Dostávám se až k 7 min/km. Ano, už to je regulér-
ní chůze. Na osobák to dnes v tom větru nebude. Nohy by ještě běžely, ale hlavě se nechce. Poz-
ději se z výsledku dozvím, že na posledních pěti kilometrech mě předběhne 258 běžců, zatímco 
já předběhnu jen 27. Jo, to sedí s realitou. Poslední dva kilometry jsou lemovány skandujícími 
lidmi. V tempu 5:30 min/km to rozbíhám k finiši. Do cíle vpadnu v čase 3:46:10 hod. Celkově 
na 1 442. místě ze 7 303 běžců, kteří doběhli.

David Bíbrlík
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Český běh žen 2019
Již tradičně se ženy Běžecké-

ho klubu Ludgeřovice zúčastnily 
ryze ženského běžeckého závodu 
Český běh žen. Letos padlo da-
tum běhu na 1. června, což se pro-
jevilo hlavně na velmi teplém po-
časí. Pro běžce nejsou letní horka 
zrovna plusovým bodem, ale nás 
to neodradilo. Na startovní čáru 
se postavilo hned 8 běžkyň repre-
zentujících BK Ludgeřovice při-
pravených zaběhnout trasu 5 km 
v co nejlepším čase. Český běh 

žen měl letos hned 2 000 účastnic a na výběr měly kromě běhu na 5 km, trasy 2,5 a 10 km a 2,5 
kilometru dlouhou Nordic Walking trasu. To vše nasvědčuje tomu, že se nejedná jen o závod pro 
pokročilé běžce, ale i začátečnice, které osloví hlavně atmosféra s bohatým doprovodným progra-
mem. V našem klubu jsou ale 
opravdu oddané a trénované 
běžkyně, které to zvládly 
těsně nad 25 minut. První 
dobíhá Gabriela Prchalová 
s časem 25:01 a v závěsu za 
ní Petra Kuchařová a Alena 
Sobková. Po 30. minutě pak 
dobíháme postupně všech-
ny, ale není se vůbec za co 
stydět, i přes závěrečný ko-
peček a sluníčko odrážející 
se od asfaltu jsme až k cílové 
pásce nepolevily. Odměnou nám kromě skvělého pocitu byly i krásné medaile.

Lucie Děrkasová

Fotbalové mužstvo TJ Ludgeřovice bude i v příštím ročníku 
hrát soutěž I. A třídy

Poslední utkání v končícím roční-
ku hráli 15. června na domácím hřišti 
s mužstvem z Kravař. Po celé utkání 
měli domácí převahu a po poločase 
2:0 zvítězili 3:1. V tabulce se umístili 
s celkem 30 body uprostřed, spoleh-
livě však uhájili I. A třídu i v příštím 
ročníku. Spokojení diváci hráče po-
tleskem vyprovodili do kabin.
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AV.

Žádost o pomoc při rekonstrukci nových tréninkových 
prostorů vzpěračů SKV Ludgeřovice

Před deseti lety v roce 2009 nám byl nabíd-
nut prostor v ZŠ Ludgeřovice (horní budova). 
Byla to šatna velikosti 3x4 m. Začátky byly těž-
ké, v místnosti nás trénovalo postupně pět až 
šest, někdy i víc, trénovali jsme na betonu bez 
vzpěračských prken, než nám obec Ludgeřovi-
ce (starosta Mgr. Daniel Havlík) nechala udělat 
vzpěračská prkna.

I když jsme měli tuto naši maličkou míst-
nost celkem slušně vybavenou, stále nám místo 
chybělo. I pro žáky ZŠ, kteří se zde převlékají na hodiny tělesné výchovy, je tento prostor nevy-
hovující.

Po domluvě s panem ředitelem ZŠ Ludgeřovice Mgr. Karlem Moricem jsme se rozhodli, že 
prostory opustíme. Na což nám sám pan ředitel Mgr. Karel Moric nabídl nové prostory ve sklepě 
ZŠ Ludgeřovice (dolní budova) viz foto.

Nové prostory jsou větší pro přípravu a trénink našich mladých vzpěračů a zároveň věříme, že 
přilákáme do těchto nových prostorů nové vzpěračské naděje. Samozřejmě víme, že nás čeká dost 
práce s rekonstrukcí těchto prostorů a zároveň budeme potřebovat i finanční prostředky. Chtěli 
bychom požádat Vás, přátele a kamarády, příznivce vzpírání, sponzory o pomoc při rekonstrukci 
těchto prostorů.
Sportovní klub vzpírání Ludgeřovice z.s.
Registr: Ve spolkovém rejstříku vedeném u Krajského soudu v Ostravě v oddílu L, složce 
č. 16376, IČ:06651020
Bankovní spojení Equa Bank a.s., číslo účtu 1028764322/6100

Oldřich Tchurz, předseda spolku SKV Ludgeřovice
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Technické služby Ludgeřovice, s.r.o.
jednatel společnosti

vyhlašuje
výběrové řízení na obsazení pracovního místa
provozní elektromontér, údržba obce.

Počet obsazovaných míst: 1
Zařazení: údržba, opravy a montáže elektrozařízení, údržba obce

Místo výkonu práce: Obec Ludgeřovice a okolí

Charakteristika vykonávané práce:
opravy elektrozařízení v majetku Obce Ludgeřovice
– údržba elektrozařízení v budovách majetku Obce Ludgeřovice
– údržba veřejného osvětlení
– údržba v Obci Ludgeřovice

Požadované vzdělání: vyučen v oboru elektro, vyhláška 50/1978 sb., § 6 a výše

Jiné požadavky: praxe min. 5 let, řidičský průkaz sk. „B“.

Předpokládaný nástup: po ukončení výběrového řízení – srpen – září 2019.

Přihlášku, obsahující strukturovaný životopis a kopii dokladů o dosažení požadované 
úrovně vzdělání zašlete (nebo doručte osobně do kanceláře TS Ludgeřovice, s.r.o.) 
do 25. 7. 2019 na adresu:

Technické služby Ludgeřovice, s.r.o, Josef Balgar, jednatel společnosti, Mark-
vartovická 42/33, 747 14 Ludgeřovice. Obálku označte v levém horním rohu 
VŘ – Elektro TSL.

Bližší informace podá jednatel společnosti p. Josef Balgar osobně, případně te-
lefonicky na číslech 597 582 770, 602 750 081 nebo prostřednictvím e-mailové 
pošty na adrese: balgar@tsludgerovice.cz.

V Ludgeřovicích 17. 6. 2019

Josef Balgar
jednatel společnosti
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Technické služby Ludgeřovice, s.r.o.
jednatel společnosti

vyhlašuje
výběrové řízení na obsazení pracovního místa

údržba zeleně a komunikací.

Počet obsazovaných míst: 2
Zařazení: údržba zeleně

Místo výkonu práce: Obec Ludgeřovice

Charakteristika vykonávané práce:
stříhání, řezání keřů, stromků, okrasné zeleně a květin
hnojení, pletí, sázení rostlin
mulčování
sečení a hrabání trávy
údržba chodníků, komunikací a obecních prostorů

Jiné požadavky: způsobilý zdravotní stav pro výkon prací ve venkovním prostředí.

Předpokládaný nástup: po ukončení výběrového řízení – srpen 2019.

Přihlášku, obsahující strukturovaný životopis a kopii dokladů o dosažení úrov-
ně vzdělání zašlete (nebo doručte osobně do kanceláře TS Ludgeřovice, s.r.o.) 
do 25. 7. 2019 na adresu:

Technické služby Ludgeřovice, s.r.o, Josef Balgar, jednatel společnosti, Mark-
vartovická 42/33, 747 14 Ludgeřovice. Obálku označte v levém horním rohu 
VŘ – zahradník TSL.

Bližší informace podá jednatel společnosti p. Josef Balgar osobně, případně te-
lefonicky na číslech 597 582 770, 602 750 081 nebo prostřednictvím e-mailové 
pošty na adrese: balgar@tsludgerovice.cz.

V Ludgeřovicích 17. 6. 2019

Josef Balgar
jednatel společnosti
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ObeCní úřad LUdgeřOviCe

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarostka obce: mistostarostka@ludgerovice.cz  

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba o prázdninách:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze Zpravodaje dále obsahuje inzeráty a přílohu s jízdními řády autobusů. 
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